

Pressemitteilung/Press Release:

Dmitri Hvorostovsky muss leider seine Mitwirkung in der *Otello*-Produktion der Osterfestspiele Salzburg 2016 wegen Erkrankung absagen. Carlos Álvarez wird die Rolle des Iago interpretieren.

Unfortunately Dmitri Hvorostovsky has to cancel his participation in the Otello production of the 2016 Salzburg Easter Festival due to illness. Carlos Álvarez will sing the role of Iago.

Salzburg, am 4. Februar 2016

Deutsch (English see next page):

Leider muss **Dmitri Hvorostovsky** zu seinem großen Bedauern seine Mitwirkung bei den Osterfestspielen Salzburg 2016 absagen, um seine Krebstherapie fortzusetzen. Die Osterfestspiele bedauern dies sehr und wünschen ihm alles Gute und baldige Genesung.

Für die Rolle des Iago in der Neuproduktion von Giuseppe Verdis Oper *Otello* konnte erfreulicherweise ein anderer international höchst erfolgreicher Bariton verpflichtet werden: **Carlos Álvarez** übernimmt dankenswerterweise die Partie, für deren Verkörperung er bereits an mehreren Opernhäusern gefeiert wurde. Zu seinen weiteren bedeutenden Rollen zählen etwa Rigoletto, Posa (*Don Carlo*), Giorgio Germont (*La traviata*), Don Giovanni und Escamillo (*Carmen*). An der Wiener Staatsoper ist Carlos Álvarez seit seinem dortigen Debüt 1995 als Figaro (*Il barbiere di Siviglia*) häufig aufgetreten. Bei den Salzburger Festspielen debütierte er 1998 als Posa und war zuletzt 2008 als Iago zu erleben. 2007 wurde der Bariton zum Österreichischen Kammersänger ernannt.

Ein Pressefoto von Carlos Álvarez finden Sie auf der Website der Osterfestspiele Salzburg unter www.osterfestspiele-salzburg.at

Giuseppe Verdi: *Otello*. 19. und 27. März 2016. **Christian Thielemann**, Musikalische Leitung; **Vincent Boussard**, Inszenierung; **Vincent Lemaire**, Bühnenbild; **Christian Lacroix**, Kostüme. Mit **José Cura**, Otello; **Dorothea Röschmann**, Desdemona; **Carlos Álvarez**, Iago;
Sächsische Staatskapelle Dresden

Osterfestspiele Salzburg GmbH
Herbert-von-Karajan-Platz 9
5020 Salzburg · Austria

Tel. +43/662/8045-0
Fax +43/662/8045-790
www.osterfestspiele-salzburg.at

FN 57026 m Landesgericht Salzburg · DVR 0955264
UID: ATU 37433700

English:

Unfortunately, and to his great regret, **Dmitri Hvorostovsky** has had to cancel his participation in the 2016 Salzburg Easter Festival due to continuing cancer treatment. The Festival also very much regrets his cancellation and would like to wish him all the best for a speedy recovery.

Fortunately, we were able to engage another internationally acclaimed baritone as Iago in our new production of Giuseppe Verdi's opera *Otello*. Thankfully, **Carlos Álvarez** will sing the role, which he has already performed at many opera houses to great acclaim. His other major roles include Posa (*Don Carlo*), Giorgio Germont (*La traviata*), Don Giovanni and Escamillo (*Carmen*). Since his debut at the Vienna State Opera in 1995 as Figaro (*Il barbiere di Siviglia*), Carlos Álvarez has performed there many times. He first performed at the Salzburg Festival in 1998 as Posa and recently in 2008 as Iago. He was awarded the title of Austrian Kammersänger in 2007.

A press photo of Carlos Álvarez can be found on the website of the Salzburg Easter Festival www.osterfestspiele-salzburg.at

Giuseppe Verdi: *Otello*. 19 and 27 March 2016.

Christian Thielemann, Conductor; **Vincent Boussard**, Director;

Vincent Lemaire, Set designer; **Christian Lacroix**, Costume designer.

With **José Cura**, Otello; **Dorothea Röschmann**, Desdemona; **Carlos Álvarez**, Iago;

Staatskapelle Dresden